
 

 

                                                                                   

Správa  

o činnosti Alumni klubu STU od 9. 11. 2017 do 31.12.2022 

 
 

     Vážený pán rektor, Oliver Moravčík, vážení členovia Správnej, 

Dozornej rady a Výkonného výboru Alumni klubu STU (AK STU), milí 

priatelia, alumnisti. 

 

    Vítam vás na, dnešnom rokovaní najvyššieho orgánu Alumni klubu STU. 

Naším hlavným zámerom je zhodnotiť našu prácu od posledného valného 

zhromaždenia, v novembri roku 2017 do 31.12.2022, zvoliť si naše orgány 

na ďalšie funkčné obdobie a podiskutovať si o prípadných nových 

možnostiach a zdokonaleniach nášho pôsobenia. 

       

     Pandémia korona vírusu nám prekazila možnosť uskutočnenia valného 

zhromaždenia v pravidelnom čase – teda po troch rokoch. Vlani, 14. júna 

2022 sme však už zvolali pracovné rokovanie Správnej,  Dozornej rady 

i Výkonného výboru AK STU a v tomto roku sme ho už tiež uskutočnili, 

v marci, aby sme pripravili dnešné valné zhromaždenie. 

 

    Čo sme absolvovali od novembra 2017 do konca roku 2022?   

    Na túto otázku mi prichodí pripomenúť slová z minuloročného 

rokovania našich orgánov. Pravidelné Rozhovory s vedou dostali na 

niekoľko mesiacov stopku z dôvodu pandémie. Aj v tomto neľahkom 

období sme trpezlivo čakali na uvoľnenie a umožnenie pokračovania 

v Rozhovoroch.  Akonáhle to bolo možné, využili sme termínové skulinky, 

aby sme sa mohli stretnúť.  Nebolo to najjednoduchšie, pretože sme museli 

dodržiavať prísne hygienické opatrenia, pripraviť zoznam účastníkov 

a pod. Napriek tomu, záujem našich členov i záujemcov z externého 

prostredia neklesol. Zrejme zaujali prednášatelia i zaujímavé témy. 

Spomeniem napr. prof. Pharm. Dr. Danielu Ježovu, DrSc., 

z Biomedicínskeho centra SAV, ktorá hovorila o akútnom faktore našej 

doby – o strese. Mladý výskumník Ing. Štefan Čerba, PhD., z Ústavu 

jadrového a fyzikálneho inžinierstva FEI priblížil, o.i. rastúci význam 

dronov, aj pri zaznamenávaní jadrového nebezpečenstva. Medzi alumnistov 

prišiel  prof. Ing. Ján Šajbidor, DrSc., s témou užitočnosti, ale i hroziacim 

nebezpečím biotechnologického bádania. Svojím umením osviežil doc. 

akad.sochár Milan Lukáč, z FAaD STU, ktorý nám pripravil aj výstavu 

svojich prác. Vytúžená STOVKA sa napokon uskutočnila 6. júla 2021 so 

špičkovým virológom RNDr. Borisom Klempom, DrSc., z Virologického 

ústavu SAV. Narodeninovú STOVKOVU sviečku zapálili rektor Oliver 

Moravčík, predseda klubu Dušan Petráš a Boris Klempa s Vivaldiho a 



 

 

Händlovým husľovým koncertom  v podaní súrodencov Petry a Tomáša 

Pálkových zo súboru Technik.  

 

     Pandémia nám priniesla aj čosi priaznivé: podarilo sa nám pripraviť a 

vydať prvú knihu v histórii alumni klubov na Slovensku: 100 Rozhovorov 

s vedou. Po viacerých peripetiách s jej financovaním sa to napokon podarilo 

vďaka podpore rektora Olivera Moravčíka. Ďakujeme. Kniha vyšla 

koncom novembra 2021 v náklade 350 kusov vo Vydavateľstve 

Spektrum. Je darom pána rektora pre hostí STU, pre prednášajúcich v AK 

STU, pre členov Alumni klubu STU a pre marketingovú propagáciu 

univerzity. Dňa 5. apríla 2022 sme publikáciu slávnostne  uviedli do života 

dvomi krstnými otcami – bývalým rektorom, zakladateľom a čestným 

predsedom klubu prof. Ing. Vladimírom Bálešom, DrSc. a súčasným 

rektorom Dr. h. c., prof.h.c., prof. Dr. Ing. Oliverom Moravčíkom. 

Recenzentom bol Dr.h.c. multi. prof. Ing. Štefan Luby, DrSc. s jemu 

príznačnou profesionalitou a kultivovaným humorom. Skvelým 

sprievodným slovom sprevádzal podujatím predseda klubu prof. Ing. 

Dušan Petráš, PhD. Sviatočnú atmosféru dotvoril harfový koncert Adriany 

Antalovej zo Symfonického orchestra Slovenského rozhlasu v Bratislave. 

Uvedenia knihy do života, so 70 hosťami, sa zúčastnili významné vedecké 

a pedagogické osobnosti zo SAV, medicínskeho prostredia i z našich fakúlt. 

Prítomní bol aj bývalý rektor STU Robert Redhammer, prorektori a 

významní hostia zo SAV, STU a mimouniverzitného prostredia. Napr. Ing. 

Brigita Schmögnerová,CSc., bývalá viceprezidentka Európskej banky pre 

obnovu a rozvoj v Londýne,  doc. RNDr. Zita Izakovičová,PhD., riaditeľka 

Ústavu krajinnej ekológie SAV, doc. MUDr. Karin Gmitterová, PhD.z 

Neurologickej kliniky v Bratislave a ďalší. Publikácia i jej uvedenie do 

života sa stretlo so sympatickým ohlasom.  

       

     Ale stovkou sa naša práca neskončila. Kráčali sme ďalej s hosťami: 

101. patrila otcovi a synovi Peciarovcom o procesnom inžinierstve. 

Pokračovali sme RNDr. Jozefom Pechom zo Slovenského. 

hydrometeorologického ústavu o dôsledkoch klimatickej zmeny. Doc. 

MVDr. Norbert Žilka, DrSc., riaditeľ Neuroimunologického ústavu SAV 

zasa hovoril o súvislosti Alzheimerovej choroby s korona vírusom. Medzi 

alumnistov prišiel aj zakladateľ ústavu, vynikajúci vedec a manažer, prof. 

MVDr. Michal Novák, DrSc. Hosťom bol i generálny riaditeľ VÚPC Ing. 

Štefan Boháček, PhD. s témou Papierníci bojujú proti 7. svetadielu 

z plastov. Spomenúť treba významného parazitológa doc. MVDr. 

Branislava Peťka, DrSc. Naše pozvanie prijal rektor STU Oliver Moravčík, 

s ktorým sme diskutovali o novele vysokoškolského zákona a ktorému sme 

zablahoželali koncertom k 70. narodeninám. Našich alumnistov prilákali 

i ďalší hostia, takže v máji 2023 ich evidujeme už 113. 

https://www.stuba.sk/sk/stu/akademicke-a-samospravne-organy/vedenie-stu/rektor-1.html?page_id=8774


 

 

      

     S úctou sme si pripomenuli odchod na iný svet niekoľkých našich 

dlhoročných členov: prof. RNDr. Júliusa Krempaského, DrSc., prof. 

Ľudovíta Petránskeho,DrSc., host.prof. Dr. Ing. Ivana Halušku, DrSc., Doc. 

Ing. Ignáca Prnu, CSc., prof. Ing. Jozefa Oboňu, CSc., prof. Ing. Jaroslava 

Schuna, CSc., Doc. Ing. Ruženky Apalovičovej, CSc., doc. Ing. Ladislava 

Harsányiho, CSc., Ing. Evičky Skočekovej, prof. Ing. Juraja Bízika, DrSc. 

 

     Ale máme aj radostnejšie správy. Gratulovali sme blahoprajným listom 

a darčekom našim jubilantom: k 80. narodeninám prof. Ing. Štefanovi 

Lubymu, DrSc., k 75. narodeninám prof. Ing. Dušanovi Bakošovi, DrSc., a 

prof. Ing. Michalovi Varcholovi, CSc. a nášmu predsedovi - prof. Ing. 

Dušanovi Petrášovi, PhD., a prof. Jánovi Šajbidorovi, DrSc. k 65. 

narodeninám. Pravidelne posielame našim členom blahoželania k meninám. 

Spomenúť tiež treba, že hudobné umenie pravidelne skrášľuje gratulácie 

našim oslávencom.  

 

     Bolo pre nás cťou môcť uviesť do života päť knižných titulov. Knihu 

Kataríny Horákovej: Zúfalá nespavosť.  Od Štefana Lubyho a Vojtecha 

Rušina to bola knižka Svet nie je malý, ale je čoraz menší,  od editorov 

Štefana Lubyho a Branislava Peťka ojedinelý titul: Slovenské vesmírne 

odysey a napokon v decembri 2022 to bola opäť kniha Štefana Lubyho: 

Naša národná akadémia.  

 

    Každý rok sme podávali, podľa zákona, na Daňový úrad Čestné 

prehlásenie, že sme nemali iné príjmy iba z členského príspevku.  

 

      Za podporu a pomoc pri našich aktivitách ďakujeme vedeniu STU, 

osobitne rektorovi Oliverovi Moravčíkovi. S ochotou a pomocou sa vždy 

stretávame v kancelárii rektora u p. Eriky Jevčákovej i Ruženy Gogorovej.  

Ďakujeme Markéte Pálffyovej z Archívu STU za pomoc pri klubových 

stretnutiach. O Rozhovoroch s vedou pravidelne uverejňujeme články 

v univerzitnom Spektre. Prispievame aj medailónmi o našich jubilantoch, 

ale, žiaľ, aj o úmrtiach našich významných členov. Za publikačnú 

spoluprácu patrí poďakovanie Kataríne Mackovej. 

      

     Dlhodobejším problémom je prostredníctvom Útvaru práce 

s verejnosťou zabezpečiť účasť fotografa na začiatok našich podujatí, kedy 

blahoželáme jubilantom a uvádzame do života knihy. K dispozícii je až 

v neskoršom termíne, takže úvodné fotenie musíme amatérsky suplovať, 

aby sme mali, aj pre históriu, kompletnú fotodokumentáciu z našej činnosti.  

 



 

 

     Pravidelne informujeme o konaní Rozhovorov s vedou na stránkach 

Akademického informačného systému, za čo ďakujeme pani Andrei 

Bujdákovej. Okrem toho nám pomáhajú aj sekretariáty fakúlt a ústavu pri 

uverejňovaní pozvánok.  

 

       Vzhľadom na nekvalitne fungujúce mikrofóny a slabú počuteľnosť 

prednášateľa, sme opäť požiadali vtedajšieho pána kvestora 

o modernizáciu ozvučenia. Prísľub bol daný, ale zatiaľ, nezrealizovaný. 

Prichodí nám však poďakovať Martine Krbaťovej, vedúcej UTV, za 

zapožičiavanie ozvučenia a kolegom Martinovi Miklianovi a Štefanovi 

Štujberovi za ich ochotnú inštaláciu. 

      

     V januári 2021, 2022 a 2023 vypracovala Ružena Wagnerová na 

požiadanie  Mgr. Marianny Michelkovej, vedúcej Útvaru vzdelávania 

a starostlivosti o študentov, podkladovú správu o pôsobení AK STU do 

Výročnej správy STU pre MŠVVaŠ SR.  

 

      S potešením treba konštatovať, že sa nám rozrástla členská základňa 

v poslednom a v tomto roku o 17 nových členov, aj z radov mladšej 

generácie.  Klub v r. 2007 zakladalo 48 členov. V apríli roku 2023 máme 

evidovaných, aj so zomrelými, ktorých z úcty a pre históriu nevyraďujeme,  

196 členov. Teší nás, že Rozhovory s vedou sa stali známymi aj za 

teritóriom našej univerzity a navštevujú ich aj viacerí nečlenovia klubu. 

V závislosti od prednášajúceho a témy, prichádzajú  aj študenti 

a doktorandi.  

 

    Kým uzavrieme našu hodnotiacu správu, dovoľte mi poďakovať sa za 

prácu pre klub v správnej rade prof. Ing. Mariánovi Peciarovi, PhD. a Ing. 

Františkovi Kmiťovi za prácu v dozornej rade, ktorí požiadali o uvoľnenie. 

Ďakujem i ostatným členom Správnej, dozornej rady i Výkonného výboru 

Alumni klubu STU za doterajšie aktívne pôsobenie. A ĎAKUJEM patrí 

i vám, všetkým členom klubu, že radi meriate cestu na Rozhovory s vedou, 

že svojimi diskusnými príspevkami obohacujete tieto stretnutia.  

 

      Aj v ďalšom období pôsobenia nášho občianskeho združenia budú 

našou hlavnou činnosťou Rozhovory s vedou, ktoré sa stali príjemnou 

spoločenskou i poznávacou udalosťou pre našich členov. Pokračovať 

budeme v blahoželaniach jubilantom, v informovaní o našom pôsobení 

v univerzitnom Spektre, aby sa o našej práci dozvedeli aj nečlenovia 

Alumni klubu STU na všetkých fakultách STU. Radi budeme uvádzať do 

života knihy autorov – členov i nečlenov nášho klubu. Tešíme sa na 

pokračovanie našej činnosti pre našich členov i ostatných záujemcov. 



 

 

Všetkým vám želám bohato zdravia, veľa radostných dní a veľa 

hodnotných, priateľských stretnutí v Alumni klube STU. 

 

     

 

Pripravila Ružena Wagnerová 

 

Bratislava, 2. máj 2023 

 

 


